
Изјава високог представника и специјалног представника ЕУ за
БиХ, Кристијана Шварц-Шилинга, на конференцији за штампу у
Мостару

Добар дан и хвала вам што сте дошли овдје данас.

Управо сам завршио серију састанака с господином Норбертом Винтерштајном, мојим специјалним
изаслаником за Мостар, градоначелником Љубом Бешлићем и предсједником Градског вијећа Муратом
Ћорићем, као и са предсједницима клубова из Градског вијећа.

Као што вам је познато, ја сам данас овдје због тога што господин Винтерштајн ускоро завршава са својом
мисијом, и ја сам се понудио да лично понудим подршку његовим напорима.

Господин Винтерштајн је провео много времена на састанцима, у разговорима и радећи са функционерима
и политичким странкама у Мостару, покушавајући пронаћи рјешења за најкрупније проблеме са којима је
суочен Град Мостар, а са циљем помицања процеса уједињења напријед.

Процесом попуне упражњених радних мјеста у градској управи и питањем вишка запослених бави се
градска управа, уз помоћ Агенције за државну службу. Овај процес је у току и убрзо би требало да буде
окончан.

У случају ХРТ -а, Градско вијеће је позвало господина Винтерштајна да арбитрира између странака. Пошто
договор није постигнут, било је нужно донијети арбитражну одлуку.

Свјестан сам да нису баш сви задовољни резултатом. Међутим, када је Градско вијеће прихватило
арбитражу, оно је прихватило и могућност да арбитар донесе одлуку у случају да се не пронађе рјешење.
Према томе, ја очекујем да се одлука о ХРТ спроведе.

Уколико се не пронађе нови власник ХРТ-а до 31. марта, она ће морати бити угашена. Не очекујем да ћу
морати да долазим овамо и расправљам о ХРТ након тога датума.

Ту су још два незавршена случаја, а то су формирање једног јавног комуналног предузећа, те надлежности
Завода за урбанизам.

Господин Винтерштајн је Градском вијећу доставио и своје приједлоге за будућност тих предузећа.

Ови су приједлози формулисани тако да су у обзир узети најбољи интереси Града.

Очекујем да ће сједница Градског вијећа бити сазвана за сриједу. Предсједник Градског вијећа, господин
Мурат Ћорић ми је потврдио да ће данас одаслати позиве за сједницу у сриједу. На ово су пристанак дали и
предсједници клубова који су присуствовали састанку.

Очекујем да ће странке оставити по страни своје несугласице и усвојити ове приједлоге. Ако ови
приједлози буду усвојени, ја ћу размотрити да ли да поновно пошаљем господина Винтерштајна у мисију
праћења спровођења.

Ако ови приједлози не буду усвојени, предузећу хитну акцију на основу приједлога господина
Винтерштајна.

Спровођење ових одлука ће бити одговорност Градске управе, на челу са градоначелником, уз подршку
Градског вијећа.

ОХР Југ, на челу са мојим замјеником, Анатолијем Викторовим, ће надзирати спровођење, и пружати
потребну подршку. Ја ћу бити у сталном контакту са господином Викторовим, и нећу оклијевати да
предузмем и даљње акције, ако то ситуација буде захтијевала.

https://www.ohr.int/%d0%b8%d0%b7%d1%98%d0%b0%d0%b2%d0%b0-%d0%b2%d0%b8%d1%81%d0%be%d0%ba%d0%be%d0%b3-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%b2%d0%bd%d0%b8%d0%ba%d0%b0-%d0%b8-%d1%81%d0%bf%d0%b5%d1%86%d0%b8%d1%98-5/
https://www.ohr.int/%d0%b8%d0%b7%d1%98%d0%b0%d0%b2%d0%b0-%d0%b2%d0%b8%d1%81%d0%be%d0%ba%d0%be%d0%b3-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%b2%d0%bd%d0%b8%d0%ba%d0%b0-%d0%b8-%d1%81%d0%bf%d0%b5%d1%86%d0%b8%d1%98-5/
https://www.ohr.int/%d0%b8%d0%b7%d1%98%d0%b0%d0%b2%d0%b0-%d0%b2%d0%b8%d1%81%d0%be%d0%ba%d0%be%d0%b3-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%b2%d0%bd%d0%b8%d0%ba%d0%b0-%d0%b8-%d1%81%d0%bf%d0%b5%d1%86%d0%b8%d1%98-5/


Ја ћу пратити овдашња догађања са великом пажњом и имати подршку Савјета за спровођење мира за
дјеловање гдје год је то потребно, како бих обезбиједио завршетак уједињења Мостара.

Ово је предуслов за функционисање и стабилност и Федерације БиХ и државе Босне и Херцеговине.

Хвала.


